
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 6. december 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 147
Vi befinder os i en efterårs- og vintersæson, hvor Sundhedsstyrelsen forventer at smitten 
med influenza vil stige. Vaccination imod influenza nedsætter risikoen for et alvorligt 
sygdomsforløb. Derfor anbefaler Sundhedsstyrelsen i dag, at man lader sig vaccinere. 
Ministeren bedes i den forbindelse redegøre for, hvorfor myndighederne ikke benytter 
sig af den adjuverende influenzavaccine, der findes på markedet, og som kan nedbringe 
risikoen for et alvorligt sygdomsforløb blandt ældre på grund af et forøget immunrespons?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jens.Henrik.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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